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Pracovní skupina Programu regenerace
t1,.2.2022
zápis ze schůzky
Přítomni:
David Hlaváč, Alexandr Holub, Tomáš Kesner, Jiří Lízler, Jan Luštinec, Jana Nonnerová, Martin
Šnorbert
Omluveni:
René Brož, Aleš Kožnar, Vladimír Richter
Hosté:
Petra Fišerová, Jiří Paulů, Vladimír Vinklář

Doporučení radě města:
Přítomní doporučují radě města pověřit konkrétní osobu či osoby zpracováním koncepce využití

prostoru tzv. tržnice řemesel a stávající městské knihovny. Je třeba stanovit priority, prověřit otázky
související s efektivností navrženého řešení atp. (uvedeno již v zópisu ze schůzky 10. 12. 2021)

Doporučení zastupitelstvu města :

1. Soutěž o cenu za neilepší přípravu a realizaci Programu regeneřace MPR a MPZ

V krajském kole soutěže o cenu za nejlepšípřípravu a realizaci Programu regenerace MPR a MPZ se
Jilemnice umístila na druhém místě, lnformace o tomto umístění bude zveřejněna vjilemnickém
zpravodaji. Dále bude připraven vysvětlující článek o celé soutěži, její historii, způsobu oceňování apod.

]

2. Akce obnovy připravované pro rok2022, kvóta Programu regenerace MPR a MPZ

Pracovníci odboru rozvoje, investic a majetku, odd. památkové péče krátce představili akce obnovy
připravované pro rok 2O22. Aktuálně probíhají intenzivní přípravy podkladů pro vypsání veřejné zakázky
na opravu ohradnízdi zámeckého parku. Jedná se o kulturní památku, jejíž oprava (1.etapa)je plánována
jako hlavní akce obnovy pro rok 2022, Přítomní byli informováni, že zastupitelstvo Libereckého kraje
přislíbilo podpořit tuto akci částkou 1" mil. Kč. S napětím očekáváme, jak se k záměru postaví investor.
V případě, že bude výběrové řízení vypsáno, bude dalším bodem pro rozhodování o ostatních akcích
obnovy pro rok 2O22 cena prací vítěze soutěže.

V letošním roce jsou dále připraveny/rozjednány tyto akce obnovy: restaurování sochy sv. Barbory,
okna ve vikýřích zámku, restaurování sousoší P. M, lmmaculaty na náměstí. Dále je třeba počítat
s financemi na: archeologický průzkum u ohradní zdi zámeckého parku (neuznatelný náklad), práce
arboristy tamtéž (neuznatelný náklad), podíl města v případě podpory záměru soukromého vlastníka
v rámci Programu regenerace MPR a MPZ, městský grant (Program na obnovu nemovitostí, objektů, nebo
jejich prostředí, které se nacházejí na území města Jilemnice), organizování Dnů evropského dědictví.
Zvažována je odměna za studie prostoru pod zahradním domkem (podrobněji níže v textu).

Již byla zveřejněna letošní kvóta v Programu regenerace MPR a MPZ, pro Jilemnici činí77a tis. Kč. Je
ale třeba počítat s informacemi zveřejněnými na webu MK ČR, uvádíme doslova: ,,Ministerstvo kultury
vzhledem k rozpočtovému provizoriu předběžně navrhlo rozdělení neinvestičních prostředků určených pro
Program regenerace městských památkových rezervací a městských pamótkovych zón ve výši
17200000a,- Kě. K poskytovóní dotocí a příspěvků může dojít až po schvólení státního rozpočtu.
Ministerstvo kultury si také vyhrazuje próvo snížit Ústřední komisí pro Program regenerace schvólené
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kvóty, jelikož případné přidělení dotací, příspěvků a jejich výše zóvisí na konkrétní výši finončních
prostředků, kterými bude odbor pamótkové péče Ministerstva kultury v roce 2022 disponovQt."

3. Střechy na náměstí

Tomáš Kesner upozornil přítomné na stav střech domů na náměstí, Zejména střešní roviny
orientované směrem do náměstí jsou pohledově velmi exponované (je možné je vidět přes náměstí -

z dostatečného odstupu), a právě tyto střešní roviny jsou u většiny domů na náměstí kryty
azbestocementornimi šablonami, jejichž životnost se nevyhnutelně blíží ke svému závěru.

Orgány státní památkové péče projednávají záměry opravy kulturních památek i objektů
v památkové zóně v rámci správních řízení a v souladu s příslušnými právními předpisy vydávají
k záměrům závazná stanoviska. Přesto se v praxi ukazuje jako účinné, může-li správní orgán kromě
vznesení požadavků a stanovení podmínek také informovat o možnosti získat nabídku finanční podpory,
Zástupci orgánů státní památkové péče na dnešní schůzce navrhli, zda by bylo možné vlastníky objektů
plánujících výměnu střešní krytiny na střešních rovinách orientovaných směrem do náměstí motivovat
k použití krytiny v dané lokalitě vhodné. Nabízí se možnost zasáhnout do kriterií pro hodnocení žádostí
v rámci Programu na podporu obnovy nemovitostí, objektů, nebo jejich prostředí, které se nacházejí na

území města Jilemnice (dále jen: Program), popř. do pravidel Programu. K tématu proběhla krátká diskuze
(body: rozsah podpory, objem dotčených stavebních prací, vhodná krytina, barevnost střech města ad,),
Přítomní poté s předneseným návrhem souhlasili. Do příští pracovní schůzky bude připraven koncept
úpravy pravidel Programu, popř. jiný návrh, jak obnovu střech domů na náměstí podpořit

V rámci tohoto bodu byla také krátce zmíněna tematika zpracování územního plánu a případných
regulativů výstavby v územním plánu. A. Holub zmínil, že se po obšírné úvaze a při podrobné znalosti
území jeví barevnost střech jako jeden z určujících prvků vzhledu města. Konkrétně pak je možné
považovat střešní krytiny v odstínu šedé barvy za krytiny pro Jilemnici charakteristické. Je otázkou, zda

stanovovat barevnost střešních krytin v rámci územního plánu jako regulativ, či ji pouze zmínit
v doporučení pro výstavbu.

4. Prostor pod zahradním domkem

V letošním roce je plánována velká investice do první etapy rekonstrukce ohradní zdi zámeckého
parku. Na tuto zakázku má být vypsáno výběrové řízení. Až bude známa cena nabídnutá vítězným
dodavatelem prací, bude teprve možné rozhodnout o dalších akcích financovaných v rámcí obnovy a

zachování kulturních památek v Jilemnici. Z tohoto důvodu zatím nebudou vytipovaní možní zpracovatelé
studie prostoru pod zahradním domkem osloveni, Úkol se odkládá.

5. Obnova historických cest fiilmová alej na Hraběnce}

Na dnešní schůzce byl představen stručný podklad pro propojení mladé jilmové aleje na Hraběnce
s městským pozemkem, resp. ul. Polní. V současné době vede pěšina podél jilmové aleje vysázené na

městském pozemku (1500/2) - po soukromých pozemcích. Z ulice Po|ní, resp. z navazujícího městského
pozemku č,750L/7, vede pěšina přes soukromý pozemekč.1496l!,

Do budoucna by bylo vhodné uvažovat o odkoupení části zmíněného soukromého pozemku,
případně i částí dalších pozemků tak, aby pěšina nevedla po pozemcích v soukromých vlastnictvích. Tento
záměr ale nenív současné době prioritou města. Navíc je otázkou, co se bude dále dít s mladou alejí jilmů
horských v obdobl kdy jsou tyto znovu decimovány grafiózou. Záměr nebude v rámci činnosti pracovní
skupiny programu regenerace dále rozpracováván.
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5. Přemístění městské knihovny - zrušení tržnice řemesel

Na dnešní schůzce proběhla krátká diskuze k tématu přemístění městské knihovny do tzv. tržnice
řemesel. Přítomní se shodIi na tom, že tzv. tržnice řemesel nefunguje jako ,,tržnice", nicméně
v jednotlivých kójích řemesla prezentována jsou. l s ohledem na původní záměr využití prostoru (projekt

rekonstrukce bývalého pivovaru č.p. 1- dokončen 2010) by lepšímu fungování prostoru ,,tržnice" prospěla
větší iniciativa provozovatele při komunikaci s nájemci a při hledání nových nájemců. Pro lepší pochopení
celého záměru by snad pomohlo i přejmenování,,tržnice řemesel", prostor stávající ,,tržnice" by měl být
označován tak, aby název lépe odpovídal skutečné náplni prostoru. Nabízí se např,: ,,Řemesla v bývalém
pivovaru" n, ,,řemeslná expozice v bývalém pivovaru" apod,

J, Paulů, zástupce provozovatele ,,tržnice", informoval přítomné o aktivitách směřujících k naplnění
jednotlivých kójí v,,tržnici".Zaznélo mimo jiné, že ani zástupci firmy Rautis, a.s. (perličkové ozdoby), ani
paní Pičmanová (Muzeum krkonošských řemesel) - obojí v Poniklé - o pronájem kójí v ,,tržnici" zájem
neměli, Dále též informoval přítomné o tom, jak by měla být knihovna přemístěná do ,,tržnice"
uspořádána.

Žaana koncepce využití prostoru ,,tržnice" a stávající městské knihovny (viz ,,Doporučení radě
města" již v zápisu 70. 12.2a2t| zpracována nebyla.

7. Programu regenerace památkové zóny Jilemnice 2022-2032 (aktualizace}

Přítomní byli informováni o průběhu sepisování Programu regenerace památkové zóny Jilemnice
pro období 2022 - 2032. Aktuálně je dokončena kapitola A. Úvod a před dokončením kapitola B. Historie -
podle schválené osnovy textu.

Na dnešní schůzce bylo domluveno, že bude do textu doplněno téma opravy střech domů na
Masarykově náměstí (viz bod č. 3 tohoto zápisu),

8. Ostatní

Během diskuze o připravovaných akcích obnovy kulturních památek v letošním roce bylo
připomenuto i uvažované restaurovóní sochv sv. Barborv, kterou v roce 2021 město Jilemnice získalo od
Řrr - děkanství Jilemnice a nechalo převézt do restaurátorské dílny. V letošním roce je ale kvůli
plánované opravě ohradní zdi zámeckého parku rozpočet na opravu kulturních památek napjatý a finance
na restaurování sochy zatím chybí. Na dnešní schůzce bylo dohodnuto, že bude urychleně zpracována
žádost o dotaci na restaurování sochy na Liberecký kraj. Aktuálně je vypsána výzva k podávání žádostí
v dotačním programu 7.2 Zóchrana a obnova pamótek v libereckém kraji 2022. Termín pro podánížádostí
je pondělí L4. 2.2021 Oddělení památkové péče od podání žádosti původně ustoupilo, protože město
Jilemnice v letošním roce již získalo příslib na individuální dotaci na opravu ohradní stěny zámeckého
parku (1 mil. Kč). Bude ověřeno,zdaje možné, aby jeden žadatel podal dvě žádosti na obnovu kulturních
památek v daném roce, a pokud ano, bude žádost zpracována a podána.

Liberecký kraj vyhlásil soutěž Pamótka roku 2027 Libereckého kraie. Jedná se o prestižní ocenění
spojené s finanční odměnou ve uýši 50 tis, Kč určené pro vlastníky kulturních památek, kteří provedli
příkladnou obnovu kulturní památky nebo ukončili jednu etapu její obnovy. Přihlášky lze podávat
v termínu od ].. února 2022 do 30, dubna 2022. Na dnešní schůzce bylo dohodnuto, že se Jilemnice
soutěže účastní s dokončenou rekonstrukci exteriéru školy č.p. 288.

Byla instalována bronzová pamětní deska na budově radnice (vyrobila umělecká slévárna v Horní
Kalné), Deska je umístěna na podloubí radnice vlevo od hlavního vstupu.
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Na nově vytvořený odkaz na internetových stránkách města Jilemnice
byI

umístěn doplněný seznam informačních tabulíve městě a fotografie všech tabulí.

Byla zpracována ,,Studie vvužití Základní školv Jilemnice, Komenského 288". Následně proběhne
schůzka se zástupci školy, kde bude studie představena. Po zapracování případných připomínek
k dokumentu bude studie představena v širším plénu.

Ohledně možnosti převodu pozemků někdejší cesty z Jilemnice do Horní Branné z vlastnictví
Stótního pozemkového úřadu do vlastnictví města Jilemnice získalo město Jilemnice vyjádření L. Kyksové,
odborného rady oddělení převodu majetku státu. Dále uvádíme odpověd'doslova:
,,Pokud se skutečně jedná o pozemky sloužící jako komunikace nebo by mohla být komunikace obnovena,
jak je uvedeno v záměru měsía a ze snímku z katastru nemovitostí je zřejmé, že navazuje na cestní síť
okolních obcí, je možné zažádat o bezúplatný převod podle zákona č.92/1991 Sb. na přiloženém formuláři
s řádným odůvodněním účelu převodu, Na základě žádosti abce naše pracoviště vypracuje privatizační
projekt, který podá na Ministerstvo financí ke schválení. Nejedná se o nárokový převod a záleží na
posouzení projektu Ministerstvem financí, které následně realizuje převodní smlouvu s městem."

Protože Ministerstvo financí požaduje, aby byl převod všech komunikací v katastrálních územích
jedné obce řešen jedním privatizačním projektem, je nutné u všech komunikacív obvodu města Jilemnice,
které jsou v příslušnosti hospodaření SPÚ, prověřit, zda o ně má město zájem. Následně je nutné podat
žádost na příslušném formuláři. Získané informace byly předány vedení města a oddělení majetku MěÚ
Jilemnice.

Ohledně kompetencí pracovní skupiny, resp. možnosti transformace pracovní skupinv na komisi
radv města byl dotázán tajemník města, P, Faistauer. Odpověd' k tématu nebyla na dnešní schůzce
z časových důvodů prezentována, téma bylo odloženo na příští schůzku pracovní skupiny,

Trvající úkoly z minulých schůzek:

U 4lt3,3,2020 kestv) Pracovnískupina se na své schůzce dne 13. 3.2020 věnovala tématu obnovy historických
cest a alejí. D. Hlaváč představil přítomným výsledky svého průzkumu ktomuto tématu. Záměr obnovenícesty od
Machačkova kříže směrem na Kozinec, záměr obnovy cesty ,,U Karla" a podklad pro možnost propojení mladé
jilmové aleje na Hraběnce s ulicí Polní již byly oddělením PP zpracovány. Připraven bude ještě podklad pro cestu ke

kapli sv. lsidora

U9/18. 9. 2O2O (zprúiezdnění prostranství před sÝpkoul Přítomní znovu otevřeli otázku zprůjezdnění
prostranství před budovou bývalé sýpky. Doporučují tématu se nevyhýbat a znovu jej otevřít, zjistit aktuální
možnosti a situaci, komunikovat s vlastníkem

U 2/10. 9. 2021 (omítkv v průiezdu tzv, nového pivovoru č.p. 70l
Opravy omítek v průjezdu se prozatím realizovat nebudou. Nadále platí úkoly související s revizí stavu

elektroinstalace v objektu č.p. 70, jak by|o uvedeno v minulém zápisu:
3/ urgovat u spol. Elektros zpracování cenové nabídky za průzkum stavu elektroinstalace v objektu
4l urgovat u spol. Elektros zpracování cenové nabídky na rozšíření VO do průjezdu

U A/rc. n.2a2l (Haklova hrobkal
Ohledně možného postupu při zabezpečení tzv. Haklovy hrobky (zjištění vlastnictví, nařízení prací apod,), byl

kontaktován krajský úřad Libereckého kraje, kteryí doporučil v několika krocích postup řešení nastalé situace. Bylo
doporučeno postup konzultovat také s městským právním poradcem, M, Paulů. V posledních dnech byla obnovena
komunikace s M. Paulů, oddělení památkové péče MěÚ Jilemnice čeká na vypracování odpovědi, Výkonný správní
orgán MěÚ Jilemnice na poli státní památkové péče bude následně podle doporučení postupovat

U 5/11. 2. 2022 (Vizuálnístrateaie Jilemnicel
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Téma vizuální strategie města bylo připomenuto jen okrajově. Jedná se o velmi komplexní téma. Návrhy paní
V. R, Fullerové, která zpracovala rámcový plán, jak se k nové městské vizuální strategii dopracovat, je třeba pečlivě
zvážit. Navržený postup je personálně i časově velmi náročný a je třeba rozmyslet, zda není možné jej zjednodušit.
Téma bylo odloženo na některou z jarních schůzek pracovní skupiny.

Příští schůzka pracovní skupiny Programu regenerace se uskuteční

11. 3. 2022 v 9:00 v zasedací síni MěÚ Jilemnice

P rog ra m pří ští sch ůzky :

- úkoly z minulých schůzek

- pracovnískupina či komise (kompetence)

- Program regenerace 2022

- ,,Studie využití Základní školy Jilemnice, Komenského 288"

sepsola 28, 2. 2022: Petra Fišerovó,
schvólil: Jiří LízIer

ť,t-1/?-7
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